



QK2016992

CSSCI 来源期刊
国家中文核心期刊
RCCSE 中国核心学术期刊(A)
中国人文社会科学核心期刊
“复印报刊资料”重要转载来源期刊
华北地区十佳期刊
北方优秀期刊

科学管理研究

Scientific Management Research

6
2019

ISSN1004—115X

CN15—1103/G3

万方数据

1981 年创刊 2019 年 12 月第 37 卷(双月刊)

科学管理研究

双月刊

第37卷 第6期
(总第233期)

2019年12月20日出版

中国学术期刊(光盘版)入编期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
中国期刊全文数据库全文收录期刊
中国人文社会科学引文数据库来源期刊
中文社会科学引文索引来源期刊

主管单位

内蒙古自治区科学技术厅

主办单位

内蒙古自治区软科学研究会

目 录

· 创新发展研究 ·

- 中国建设全球科创中心的基础、短板与战略思考 陈诗波, 陈亚平(2)

- 创新驱动经济高质量发展的机理与实现路径 蓝乐琴, 黄让(10)

- 高校学科交叉融合创新体系构建研究 董樊丽, 张兵, 等(18)

· 科研管理创新 ·

- 近十年国家自然科学基金主题研究的轨迹、特征和演进趋势
——基于CSSCI数据库论文的文献计量分析 石学彬, 赵珩, 等(24)

- 科研伦理倾销的概念辨析及其启示 周森, 许小委(29)

- 沟通管理在科研团队知识转化过程中的作用机理研究 吴杨, 刘佳琦, 等(36)

- 新型研发机构的发展困境与政策支持路径研究 贺璇(41)

- 社交用户科学传播行为生成因素及其关联关系研究
——基于扎根理论与结构方程模型视角的实证分析 和钰, 崔银河, 等(48)

· 产业创新研究 ·

- 价值链视角下的我国航空强国建设研究 张于喆, 王海成, 等(55)

- 液晶产业自主创新能力的提升:组织与技术双重嵌入视角 蔡悦灵, 林汉川(60)

- 我国产业创新政策效用评价体系研究 王鹏远, 朱颖妮(65)

- 乳制品产业专利布局特征与技术创新发展研究 华连连, 邓思捷, 等(70)

· 区域创新研究 ·

- 基于科学计量学的国内区域创新研究热点和前沿分析 苏屹, 郭家兴, 等(77)

- 区域综合科技服务平台生态系统构建及应用研究 杨仲基, 王宏起, 等(84)

目 录

·企业创新研究·

- 中国中小企业技术创新政策对技术绩效的影响研究 林 敏,张田田(88)
- 基于大数据的科技型小微企业商业模式创新研究 吴松强,陆益明,等(93)
- 企业开放式创新的系统化管理及平台构建 王茂祥,苏 勇(100)
- 股权融资对创新模式选择的影响效应研究
——基于创新投入的中介作用 刘家树,张 娟(105)
- 新技术融合、动态能力与资源型企业绩效研究 郭晓川,潘雨瑶,等(113)
- 技术并购整合目标、管理模式和创新绩效理论研究 韩贺洋(119)

·创新人才研究·

- 高校国际学术人才吸引策略研究 郭立强(124)
- 新时代技能人才创造力的形成路径:职业使命感视角 周晓雪,叶 龙,等(131)
- 当代高水平应用型技术人才培养的网络信息化模式
——基于“互联网+高职教育”的融合机制、时代
变革与创新发展路径 王 浩,唐 蒙,等(137)

·科技金融研究·

- 完善科技政策性金融功能研究 王 硕,王 伟(144)

·国际创新研究·

- 美国加州大学戴维斯分校技术转移策略探析 刘 勤,张 煦,等(150)
- 全球创新网络节点城市建设
——东京案例 春 燕(156)
- “一带一路”国际农业技术合作模式、问题与对策研究 张建华(166)
- 德国农业农村科研管理及创新政策 钟春艳,张 斌(171)

主 编:云 涛

封面设计:马丹盟

编 辑 出 版:《科学管理研究》编辑部
编 辑 部 地 址:呼和浩特市新城西街总
局街 3 号科技大厦 B 座
305 室

电 话:0471—6355025
18647960993

网 址:<http://kxgy.chinajournal.net.cn>

E-mail:18047173609@163.com

邮 编:010010

国 内 总 发 行:内蒙古邮政报刊发行局
邮发代号:16—16

国 外 总 发 行:中国国际图书贸易集团有限
公 司

发 行 代 号:BM3333

刊 号:ISSN1004—115X
CN15—1103/G3

Contents

1. China's strategic thinking and policy framework for building a global science and technology center CHENG Shi-bo, CHEN Ya-ping(2)
2. The mechanism and realization path of innovation driven high quality economic development LAN Le-qin, HUANG Rang(10)
3. Research on the Construction of Innovation System of Interdisciplinary Integration in Universities DONG Fan-li, ZHANG Bing, etc. (18)
4. Evolution and Future Direction of NSFC-based Research in the Past Ten Years
——Based on the Knowledge Mapping of Research Papers in CSSCI SHI Xue-bin, ZHAO Heng, etc. (24)
5. Discrimination of the Concept of Ethics Dumping and Its Benefits to the Education of Scientific Research Ethics ZHOU Sen, XU Xiao-wei(29)
6. Study on Mechanism of Communication Management in Knowledge Conversion Process of Research Team WU Yang, LIU Jia-qi, etc. (36)
7. Research on the development dilemma and policy support path of New Research and Development Institutions HE Xuan(41)
8. Research on the Factors of Social Users' Scientific Communication Behavior and its Correlation
——Based on Grounded Theory and Structural Equation Model HE Yu, CUI Yin-he, etc. (48)
9. Research on Building China into a Strong Aviation Country from the Perspective of Value Chain ZHANG Yu-zhe, WANG Hai-cheng, etc. (55)
10. Promotion of Independent Innovation Ability of Liquid Crystal Industry: the Perspective of Double Embedding of Organization and Technology CAI Yue-ling, LIN Han-chuan(60)
11. Research on the evaluation system of industrial innovation policy effectiveness in China WANG Peng-yuan, ZHU Ying-ni(65)
12. Researches on the Unbalanced Development of Dairy Distribution from the Perspective of Patents HUA Lian-lian, DENG Si-jie, etc. (70)
13. Research focus and frontier analysis of regional innovation in China based on scientometrics SU Yi, GUO Jiangxing, etc. (77)
14. Research on Construction and Application of Regional Comprehensive Science and Technology Service Platform Ecosystem YANG Zhong-ji, WANG Hong-qi, etc. (84)
15. Research on the impact of technological innovation policy of SMEs on its technological performance in China LIN Min, ZHANG Tian-tian(88)
16. Research on Business Model Innovation of Technological Small and Micro Enterprises Based on Mega Data WU Song-qiang, LU YI-ming, etc. (93)
17. Systematic Management and Platform Construction of Enterprise Open Innovation WANG Mao-xiang, SU Yong(100)
18. Research on the Effect of Equity Financing on the Choice of Innovation Model
——The Mediating Role Based on Innovation Input LIU Jia-shu, ZHANG Juan(105)
19. Research on New Technology Convergence, Dynamic Capability and Performance of Resource Enterprises GUO Xiao-chuan, PAN Yu-yao, etc. (113)
20. Theoretical Research on Target, Management and Performance of Technology Merger HAN He-yang(119)
21. Research on the strategy of attracting international academic talents in Colleges and Universities GUO Li-qiang(124)
22. The Formation Path of the Creativity of Skilled Talents in the New Era:
A Perspective of Career Calling ZHOU Xiao-xue, YE Long, etc. (131)
23. Network Information Model for the Cultivation of Contemporary High-level Applied Technical Talents
——Based on the integration mechanism, era change and innovative development path of "Internet + higher vocational education" WANG Hao, TANG Meng, etc. (137)
24. On Improving the Functions of Sci-Tech Policy-based Finance WANG Shuo, WANG Wei(144)
25. Analysis of Technology Transfer Strategy of University of California, Davis LIU Qin, ZHANG Yi, etc. (150)
26. Global Innovation Network Node City Construction from the Perspective of Effectiveness—Tokyo Case CHUN Yan(156)
27. Research on the Mode, Problems and Countermeasures of International Agricultural Technical Cooperation under the Background of "the belt and road initiative" ZHANG Jian-hua(166)
28. German Agricultural Science and Technology Research Management and Innovation Policy ZHONG Chun-yan, ZHANG Bin(171)

CSSCI 来源期刊

国家中文核心期刊

中国人文社会科学核心期刊

主管单位: 内蒙古自治区科学技术厅

主办单位: 内蒙古自治区软科学研究会

编辑出版:《科学管理研究》编辑部

主编: 云 涛

编辑部地址: 呼和浩特市新城区总局街

3号科技大厦B座305室

邮 编: 010010

电 话: 0471-6355025 18647960993

电子信箱: 18047173609@163.com

印 刷: 内蒙古政府机关印刷厂

Competent Authorities: Science and Technology Department
of Inner Mongolia Autonomous Region

Sponsored by: the Soft Science Research Board of Inner
Mongolia Autonomous Region

Edited by: Scientific Management Research Editorial Department

Editor-in-Chief: Yun Tao

Address: 305 room, scientific and technological building B,
No.3 zongju street, xincheng west street, Hohhot.

Postcode: 010010 Telephone: 0471-6355025 18647960993

E-mail: 18047173609@163.com

Printed by: Printing House of Inner Mongolia Government

ISSN 1004-115X



9 771004 115199

万方数据

刊 号: ISSN1004—115X
CN15—1103/G3

国内: 16—16
国外: BM3333

定 价: 10.00 元